
Tilbage i foråret 2024 kunne 
vi fortælle at arealet på 
godt 5 ha bag vandværket 
ville blive frigivet til skov-
rejsning per 1. marts 2025. 
 
I Femkløveret november 
2024 fortalte at vi der var 
ved at være udfærdiget 
nogle skitser, som ville dan-
ne grundlag for inddragelse 
af beboerne i området, så 
alle kan være med til at 
sætte deres eget præg på 
området. 
  
Vi skriver nu marts 2025 og 
du tænker nok; jamen der 
er jo ikke sket noget endnu.  
Set udefra er det også kor-
rekt. 
 
MEN, bag scenen er der 
sket rigtigt meget i mellem-
tiden. Aarhus Kommune er i 
øjeblikket ved at erhverve 
et større areal i tilknytning 
til området bag vandværket, 
som gør at arealet til skov-
rejsning bliver 2 – 3 gange 
større. 
 
I skrivende stund mangler 
det kun at blive godkendt af 
byrådet for at alle formalia 
er på plads og det kan så 
endeligt inkluderes i skov-
rejsningsprojektet. 
 

Skovplantning Indtil dette er på plads, 
har vi valgt at vente med 
det videre arbejde. Så I 
må desværre vente lidt 
endnu. 
 
I næste nummer Femklø-
veret forventer vi at kunne 
fortælle meget mere. 

Aarhus Kommune, Teknik 
& Miljø har de seneste år 
udsmykket de runde bus-
stoppesteder/busboblerne 
designet af danske Møbel-
arkitekt og Fabrikant Poul 
Cadovius i 1960´erne med 
forskellige flotte kunstvær-
ker. Nu er turen kommet 
til Sabro. 

Vi har i alt 7 busbobler i 
Sabro – og i den forbindel-
se har Fællesrådet som ud
-gangspunkt villet under-
søge om der er nogle dyg-
tige kunstnere herude, der 
kunne tænke sig at kom-
me med et bud på udsmyk 

Udsmykning Busbobler 

ningen af nogle af de 7 bus-
bobler. Vi har på Facebook i 
februar haft et opslag som 
fortalte om det, i håb om at 
lokale kunstnere ville tage 
stafetten og udsmykke en 
eller flere busbobler. Der nu 
udvalgt kunstnere for bob-
lerne og to af dem udsmyk-
kes af lokale hhv. 4.b og de-
res lærer Mikkel Jessen og 
Line Wegger og Humlebien. 
Arbejdet vil ske over som-
meren. Vi glæder os til at se 
resultatet 

Hvad skete der dog 
ved Gadekæret  

Efter en meget lang kamp 
med diverse afdelinger i 
Aarhus Kommune i sagen 
om det - ind i mellem - 
manglende vand i gadekæ-
ret, havde vi den 25. febru-
ar rekvireret en slamsuger 
fra FKS Slamson med spuler 
og kamera til at undersøge 
overfladevandkloakrørene 
for forstoppelse og lignende 
fortrædeligheder. 

Det viser sig, at den brønd 
der skulle forsyne vores 
pumpebrønd, var groet til 
med rødder. Bag ved rød-
derne var der også en del 
slam/sand/jord mv. 

Nu er der renset op, skåret 
rødder og så håber vi, at 
det bliver bedre i den kom-
mende sæson med vand-
standen i gadekæret. Det er 
i hvert fald et fromt ønske 
fra Fællesrådet. 

 



Pukkelbump 

Mosestien 

Fællesrådet har modtaget 
en henvendelse fra en af de 
lodsejerne, der bor tæt på 
Mosestien, som absolut ikke 
er tilfreds med måden no-
gen brugere - heldigvis få - 
anvender Mosestien på tider   

 

Det skal siges, at det er 
Aarhus Kommune der dæk-
ker regningen, selv om der 
ikke rigtigt var en afdeling 
ved kommunen der vil tage 
ejerskab på problemet. 

Vi fandt heldigvis en medar-
bejder hos kommunen som 
kunne hjælpe os. Vedhol-
denhed er ofte løsenet når 
man skal have hjælp fra 
Kommunen. 

28. januar 2025 var der en 
artikel i DinAvisAarhus om-
handlende fjernelse af puk-
kelbumpene i Stavtrup og 
Sabro. 

Beklageligvis var det ikke 
sandt, hvad der stod i artik-
len.  

Fællesrådet havde ingen 
dialog haft med rådmand 
eller kommune vedrørende 
fjernelse af pukkelbump og 
hvad der evt. skal erstatte 
dem de seneste måneder 
inden artiklen. Det havde 
Stavtrup Fællesråd i øvrigt 
heller ikke.  

Fællesrådet har tidligere 
haft en meget langvarig 
(mere end 3 år) dialog med 
kommunen om at få færdig-
gjort evalueringsrapporten 
af pukkelbump i Sabro og 
tilsvarende hastigheds-
dæmpende foranstaltninger 
andre steder i Aarhus Kom-
mune 

30. oktober 2024 fik vi en-
delig en foreløbig rapport, 
som viser at pukkelbumpe-
ne er det eneste der virker, 
hvis man ønsker hastighe- 

 

den holdt på 40 km/t og 
hvis man ønsker at redu-
cere den gennemkørende 
trafik, som vi har haft rig-
tigt meget af fra Stillingvej 
til Tilst Vestervej via 
strækningen Sabro Kirke-
vej, Vistoftvej, Astervej, 
Sabrovej Grønvej, Fårup-
vej, Gl. Viborgvej gennem 
Mundelstrup til Tilst og 
modsat. 

Fællesrådet har hele tiden 
fastholdt, at vi ønskede en 
færdig rapport, så vi havde 
et objektivt beslutnings-
grundlag og ikke bare et 
”synes”-grundlag at be-
slutte på, hvilket vi ser 
som fornuftig omgang med 
kommunen - dvs. vores 
allesammens - penge.  

Det har vi også fremlagt 
ved de 2 årlige repræsen-
tantskabsmøder for alle de 
ca. 35 medlemsenheder, 
hvor det også har været 
diskuteret og man har nik-
ket til at vi holder fast i 
processen. 

Ud af det blå kan vi så 
pludseligt  se i DinAvisAar-
hus, at rådmanden udtaler, 
at Kommunen vil fjerne 
pukkelbumpene i Stavtrup 
og Sabro – altså førend 
den endelige rapport fore-
ligger en gang i 2025. 

Og hvorfor har Fællesrådet 
ikke informeret om dette? 

Det skyldes ganske enkelt 
at første gang vi hørte om 
det, var i en sms fra Råd-
mand Nicolaj Bang to dage 
før tirsdag den 28. januar 
sen eftermiddag - altså 2 
døgn før artiklen i DinAvis-
Aarhus. Her skriver råd-
manden at ”Hvis der findes 
overskydende midler i vo-
res anlægsprojekter, har 
jeg bedt min forvaltning 
om at prioritere en udskift-
ning af bump hos jer.”  

 

  

Derefter havde vi dialog af 
flere omgange med råd-
manden over sms samt en 
telefonsamtale.  

Den foreløbige ende på det-
te er, at vi sammen med 
Fællesrådet for Stavtrup 
(Som er i præcis samme si-
tuation som os i Sabro; de 
vidste heller ikke noget før 
de fik en Sms) har været 
inviteret til et møde med 
rådmanden omkring hvilke 
andre muligheder der er og 
deres fordele og ulemper.  

Er det pudebump, forsæt-
ninger af vejen, ingen fart- 
eller gennemkørselsdæmp-
ning overhovedet eller en 
helt fjerde løsning?  

Hvis man vil se og prøve 
pudebump findes de fx på 
Tilst Vestervej. 

Vi afventer nu tilbagemel-
ding fra kommunen hvad 
der kan lade sig gøre i Sa-
bro. Stavtrup kommer før os 
i denne omgang, da deres 
pukkelbump er knækkede 
og derfor under alle om-
stændigheder skal skiftes. 

Udfordringen for os i Sabro 
er der skal blive penge til 
overs fra andet formål i 
Teknik & Miljø for at de kan 
skiftes i 2025. 



Fællesrådets hjemmeside: 
www.sabro-faarup.dk 

Folkehus Sabro 

Den midlertidigt nedlagte-
café på Folkehus Sabro 
genopstår og er klar til åb-
ning umiddelbart efter på-
ske. 
 
Magistraten for Sundhed 
og Omsorg har ansat en 
fuldtidsmedarbejder, der 
udelukkende skal beskæf-
tige sig med at få en café-
funktion til at fungere i lo-
kalområdet. 
 
Cafeen skal primært betje-
ne Folkehusets gæster/
brugere i dagtimerne på 
hverdage. 
 
Folkehusets Brugerråd ar-
bejder på at få etableret 
Cafeens Venner til at tage 
hånd om arrangementer 
og tiltag for brugere af hu-
sets lokaliteter — også 
udenfor den daglige åb-
ningstid. 

Hunde SKAL føres i snor, 
hvilket er tydeligt skiltet, 
både ved indgange og på 
vejviserpæle andre steder, 
så lad nu være at påstå, at 
du ikke har set det. 

Disse simple regler burde 
være til at overholde.  

Mosestien ligger på private 
arealer, hvor man naturlig-
vis skal respektere, at vi 
kun er ”gæster", når de er 
så venlige at lægge sti/
markvej til.  

Vi bor i et mindre samfund, 
hvor vi må kunne finde ud 
af at tage hensyn til hinan-
den. 

efter mørkets frembrud. Det 
er primært tre ting, der gi-
ver udfordringer: 

Enkelte brugere mener 
åbenbart, at det er spæn-
dende efter solnedgang, at 
bevæge sig rundt på Mose-
sti-området med pandelam-
per.  

Det er absolut ikke OK og 
faktisk ret ubehageligt for 
naboer til stien, at der plud-
seligt optræder nogen med 
lysende lygter; er det fx 
indbrudstyve?  

Mosestien ligger på private 
arealer og må kun anven-
des i "de lyse timer", dvs. 
fra solopgang til solned-
gang. 

Stien anvendes periodisk 
også som Mountainbikesti. 

Det bedes man undlade. 

I øvrigt er vi ved at arbej-
de på opgradering/forbed 
ring af stien på visse 
strækninger, men mere 
om det senere. 

Kejserens nye klæder: 
Rute 26/Sabrovej 

Det var i det tidlige forår 
2023, at Fællesrådet tog 
kontakt til Vejdirektoratet 
vedrørende opsætning af 
et trafiklysanlæg på Rute 
26/Sabrovej, som Folke-
tingets Trafikudvalg efter 
års betænkningstid havde 
bevilget 9. februar 2023. 
I oktober måned spørger 
vi til projektet og får et 
luftigt tilsagn om forventet 
ibrugtagning ultimo 2024. 
 
I april 2024 får Fællesrå-
det melding om, at detail-
planlægng er igangsat og 
sendes i udbud med sigte 
på færdiggørelse vinter 
24/forår25. 
 
I oktober 2024 får vi op-
lyst, at der arbejdes på en 
sag med afvanding og at 

skal foretages en MKV (Miljø 
KonsekvensVurdering) og at 
den slags tager tid, hvilket 
forsinker projektet til 2025. 
 
Nu skriver vi marts 2025 og 
der foreligger følgende fra 
Vejdirektoratet: 
Nu har vi fået resultatet af 
vandprøverne fra udløbet af 
regnvandsbassinet og kon-
centrationerne udgør heldig-
vis ikke problemer ift. de 
nærliggende vandløb.  

Men da regnvandsbassinet 
også er en registreret §3-sø 
kan der ofte forekomme bi-
lag 4-arter (særlig sårbare 
og truede dyrearter)  som 
stor vandsalamander, spids-
snudet frø og løvfrø. Da ar-
terne potentielt kan yngle i 
regnvandsbassinet og områ-
det samtidig kan fungere 
som rastested for stor vand-
salamander og spidssnudet 
frø, har Vejdirektoratet be-
sluttet af undersøge om det 
er tilfældet. Undersøgelser-
ne kan desværre først af-
sluttes i juni 2025, hvorefter 
en evt. miljøscreening ved 
Trafikstyrelsen kan påbe-
gyndes. 

De nødvenlige arealer til 
gennemførelse af projektet 
skal erhverves ved en ek-
spropriationsforretning d. 5. 
november 2025 og først 
herefter kan anlægsarbejdet 
igangsættes. 

Fællesrådet har efterfølgen-
de været nødsaget til at 
spørge, hvor det omtalte 
regnvandsbassin er placeret 
og vi har modtaget en pla-
cering, som befinder sig øst 
for ejendommen Gl. Viborg-
vej 156.  

Det omtalte bassin tilføres 
vand af den grøft, der følger 
den dobbeltrettede cykelsti 
fra Sabrovej til Gl.Viborgvej. 



 

 

Formand: 

Ib Jensen 

Eshøjvej 50, 8471 Sabro 

Telefon 40261118 

Mail: formand@sabro-faarup.dk 
 

 

Næstformand: 

Hanne Lunden 

Stillingvej 26, 8471 Sabro 

Telefon  51219280 

Mail: lunden.hanne@gmail.com 

 

Kasserer: 

Jan Mulbjerg Jensen 

Kirsebærvej 18, 8471 Sabro 

Telefon 86948599 

Mail: kasserer@sabro-faarup.dk 
 

Sekretær: 

Steen Christensen 

Højvej 47, 8471 Sabro 

Telefon 61415498 

Mail: erik.steen.christensen@live.dk 
 

Uden portefølje: 

Kim Ole Larsen 

Gammel Viborgvej 121, 8471 Sabro 

Telefon 86213407 

Mail: kol.mundelstrup@gmail..com 
 
 

 Femkløveret udgives af Fællesrådet. 

 

Hjemmeside: http://www.sabro-faarup.dk 
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Redaktør og ansvarlig i henhold til presseloven: 

Ib Jensen.  
 

Oplag: 2300 eksemplarer 

Tryk: Werks Grafiske Hus, 8270, Højbjerg 

Sabro Vandværk a.m.b.a. 

Sabro Bibliotek 
tilbyder: 

Offentlige foredrag 

25/3: Den meningsfulde 
hjerne v/hjerneforsker 
Morten L. Kringelbach. 
Hvordan finder vi mening 
med livet? Ny hjerneforsk-
ning viser at natur, sociale 
relationer, musik og mad 
fører til en gentagen cyklus 
af begær og nydelse, som i 
bedste fald kan give me-
ningsfylde og forbedre vo-
res livskvalitet. 

8/4: På tur i Mælkevejen 
igennem rum og tid v/ 
Mia Sloth Lundkvist og 
Hans Kjeldsen. Kom med 
på en rejse – både i tid og 
rum – rundt i vores egen 
galakse, Mælkevejen. Hør 
bl.a. om de milliarder af 
stjerner, exoplaneter, gas- 
og støvskyer den består af. 
Vi skal også helt ind til det 
kæmpestore sorte hul der 
ligger i Mælkevejens cen-
trum. 

29/4: Dybhavet – nyt fra 
en ukendt verden v/ 
Ronnie N. Glud og Bo 
Barker Jørgensen. Forske-
re har fundet uventet liv på 
de største havdybder og 
dybt i havbunden. Hør om 
organismer der er tilpasset 
det ekstreme tryk samt om 
bakterier i havbunden der 
tager tusinder af år om at 
dele sig og som er afgøren-
de for livsforholdene på Jor-
den. 

Foredragene er ”live strea-
met” som vanligt til Sabro-
Korsvejskolen, og støttes af 
Carlsbergfondet og arran-
geres i et samarbejde mel-
lem Sabro-Korsvejskolen, 
Eshøjhusets Venner og Sa-
bro Biblioteks Venner. Der 
er gratis adgang, der sæl-
ges kaffe, te og kage. 

6/5: Vil resistente bak-
terier slå os ihjel? V/ 
Ditlev Brodersen og 
Hans Jørn Kolmos.  

30/4 kl. 19.30 Valborgaf-
ten. Lurspil og fællessan-
ge, Rolf Sandmark m.fl. 
spiller til. Kort om forenin-
gens arbejde, der sælges 
kaffe og te mv. Aftenen 
slutter med blus/fakler på 
højene. 

7/5 kl. 17. Arbejdsdag på 
og ved Eshøjhuset. Vi sør-
ger for noget at spise og 
drikke undervejs. Mød glad 
og gerne op. 

Pinsesolen er klar til dans 
pinsedag 8. juni kl. 9 ved 
Borum Eshøj og Eshøjhu-
set. Medbring selv en stol, 
kaffe og hvad man synes, 
de er brug for. 

Frivillige til pasning af 
biblioteket:  

Har du lyst til at hjælpe 
med at passe biblioteket 
enten torsdage kl. 15.30-
18.30 eller lørdage kl 10-
13 Det vil være ca 3 gange 
pr halvår. Kontakt Lone 
Hansen tlf. 22461747 eller 
lone.hansen@feltheden.dk      

Sæsonens sidste strikkeca-
fé på Sabro Bibliotek: 23/4 
kl. 19.00  

Det koster 20,- medbring selv kaffe/

Et af de største fremskridt 
i lægevidenskaben er op-
dagelsen af antibiotika, 
men hvordan virker de 
egentlig og hvorfor ram-
mer de ikke vores egne 
celler? Hør om bakterier, 
antibiotika og om mulige 
løsninger på de fremvin-
dende resistente bakteri-
er. 

Eshøjhusets Venner 

Torsdage aftener i skolernes 
sommerferie er som tidlige-
re år åbent i Eshøjhuset. 
Der vil altid være mindst en 
fra bestyrelsen til stede. 

Indkalder medlemmer til  
ordinær generalforsamling 
Onsdag 26. marts 2025 
Kl. 19.30 i Sognegården 
Sabro Kirkevej 100, 8471 

Dagsorden findes på 
www.sabrovand.dk 

 
Efter generalforsamlingen 

serveres pølsebord. 
Med venlig hilsen 

Bestyrelsen 

 


